
Pozrite si tento email vo vašom prehliadači.

Vedeli ste, že v Bruseli sa tento rok 
skonzumuje viac jabĺk? 

Jablko bolo vybrané za symbol poľského predsedníctva Rady EÚ. Poľsko je najväčším 

producentom jabĺk v Európe a štvrtým najväčším na svete. Spomedzi viac ako 70 
poľských odrôd jabĺk boli pri tejto vzácnej príležitosti vybrané odrody z regiónu Grójec, ktoré 

sú chránené zemepisným označením. Čerstvé ovocie sa bude najbližších šesť mesiacov 

dodávať na summity a stretnutia EÚ* [1]. 

Podobne ako celý svet, aj Poľsko sa usiluje o obnovenie a opätovné zavedenie 

tradičných odrôd jabĺk. Dávne odrody majú cenné vlastnosti, ale môžu byť náchylné na 

škodcov a choroby a nie sú vhodné na dnešné moderné pestovanie. Ich vylepšovanie 

pomocou tradičných šľachtiteľských metód je výzva, ktorá by mohla viesť k strate genetickej 

identity danej odrody. Preto by dávnym odrodám mohlo prospieť využitie nových 

genomických techník (NGT), pretože umožňujú šľachtiteľom rastlín meniť cieľové 

vlastnosti, a tým zlepšiť odolnosť voči chorobám a produktivitu a súčasne zachovať tradičné 

vlastnosti. 



* Poľsko chce na stretnutia organizované v rámci svojho predsedníctva dodať viac ako 82-

tisíc jabĺk. Podávať sa budú účastníkom summitov a stretnutí ministrov v Bruseli a v Poľsku 

[1]. 

[1]: Poľské jablká sa vydali do Bruselu I Poľské predsedníctvo - Rada Európskej únie 

Ak nechcete viac dostávať tento newsletter, odhláste sa kliknutím na tento odkaz. 

V našom seriáli "Vedeli ste to?" s vami zdieľame zaujímavé fakty o rastlinnej vede a 

poľnohospodárstve. Všetky predchádzajúce vydania nájdete na našej stránke. 




